
Protokół Nr XXVIII/13
z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

dnia 26 kwietnia 2013 roku
odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard Szczeciński 

Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godz. 900 otworzył  obrady XXVIII  sesji  Rady
Gminy Stargard Szczeciński.
Po powitaniu oświadczył, że zgodnie z listą obecności w obradach sesji uczestniczyło 15 radnych,
co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowiło quorum do podejmowania pra-
womocnych decyzji i uchwał.
W obradach sesji uczestniczył Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy Ma-
kowski, Sekretarz Gminy Danuta Żygadło oraz sołtysi zgodnie z listą obecności.
Lista radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Obradom sesji przysłuchiwali się przedstawiciele prasy lokalnej i mieszkańcy gminy.
Protokół Nr XXVII/13 z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 29 marca 2013 roku
został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania.
Następnie przewodniczący rady zgłosił wniosek Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty o zmianę
porządku obrad XXVIII Sesji Rady Gminy poprzez wycofanie projektu uchwały Nr XXVIII/252/13
w sprawie stanowienia o kierunkach działania Wójta Gminy Stargard Szczeciński - jako pkt.6.
Komisja również zaproponowała  dodanie w projekcie uchwały zapisu mówiącego o terminie obo-
wiązywania uchwały na terenie gminy tj. do czasu wprowadzenia uregulowań ustawowych dotyczą-
cych minimalnej odległości .
Przewodniczący rady powiedział, że wniosek ten uzyskał poparcie komisji rewizyjnej, która zapro-
ponowała dopisanie jeszcze dodatkowego zapisu mówiącego o tym, że mieszkańcy gminy mogą
wyrazić pisemną zgodę na mniejszą odległość  lokalizacji farm wiatrowych , niż jest zapisana w
projekcie.
Przewodniczący rady przypomniał,że projekt uchwały złożyła Pani  Wiesława Kuśnierz w imieniu
Komitetów Protestacyjnych Małkocina i Grabowa, a wójt przedstawił go radzie . Przewodniczący
m.in powiedział,że bardzo ważne jest zdanie mieszkańców jak  również przypomniał o rozpoczę-
tych procedurach odnośnie lokalizacji   farm wiatrowych w obrębie Poczernina i Warchlina i podję-
tej w  2011 roku chwały Rady Gminy w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński w obrę-
bach ewidencyjnych Poczernin i Warchlino . Jest wniosek komisji i za obopólną zgodą należy do-
precyzować zapisy i należy pamiętać dodał przewodniczący rady,że jest interes społeczny, ale i jest
też interes gminy . 
Wobec braku uwag i pytań przewodniczący rady poddał w/w wniosek Komisji Socjalno-Porządko-
wej i Oświaty pod głosowanie . 
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania,  15 głosami  "za",
"przeciw"  0 i głosy  "wstrzymujące się"  0   - podjęła   wniosek komisji Socjalno- Porządkowej i
Oświaty.
Porządek obrad  XXVIII  sesji Rady Gminy, który otrzymali radni wraz z zawiadomieniem przed-
stawiał się następująco:
 1. Sprawy regulaminowe:

- otwarcie obrad XXVIII sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXVII z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu  29

marca  2013 r.  
- zatwierdzenie porządku obrad

2.Interpelacje radnych  
3.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Stargard Szczeciński  



- 2 - 
4.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Stargard Szczeciński 
5.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/183/12 Rady Gminy Stargard 
   Szczeciński  z dnia 26 października 2012 roku  
6.Podjęcie uchwały w sprawie stanowienia o kierunkach działania Wójta Gminy Stargard 
   Szczeciński  
7.Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia  czasu obowiązywania taryfy dla zbiorowego 
   zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków  
8.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
   odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
9.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  porozumienia międzygminnego
10.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej przyjęcia programu opieki nad
     zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
     Stargard Szczeciński w 2013 roku
11.Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego   
12.Ocena funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb  
      mieszkańców  gminy 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
13.Ocena funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów 
     sportowych na terenie gminy 
     Stanowisko Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
14.Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat
     profilaktyki realizowanej na terenie gminy 
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
15.Analiza wydatków na płace, nagrody, szkolenia i delegacje służbowe Biblioteki Publicznej 
     Gminy Stargard Szczeciński z siedzibą w Klępinie 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
16.Analiza i ocena przeprowadzonych przetargów w 2012 roku 
     Opinia Komisji Rewizyjnej   
17.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
18.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
19.Odpowiedzi na interpelacje radnych
20.Wolne wnioski i zapytania
21.Sprawy różne
22.Ustalenie terminu następnej sesji
23.Zamknięcie obrad  sesji
Porządek obrad XXVIII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński, który został przyjęty jednogłośnie
przez radę i według, którego rada obradowała przedstawiał się w brzmieniu jak niżej:
 1. Sprawy regulaminowe:

- otwarcie obrad XXVIII sesji Rady Gminy 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXVII z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu

29 marca  2013 r.  
- zatwierdzenie porządku obrad

2.Interpelacje radnych  
3.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Stargard Szczeciński  
4.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Stargard Szczeciński 
5.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/183/12 Rady Gminy Stargard 
   Szczeciński  z dnia 26 października 2012 roku  
6.Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia  czasu obowiązywania taryfy dla zbiorowego 
   zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków  
7.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie
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  odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
8.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  porozumienia międzygminnego
9.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej przyjęcia programu opieki nad
     zwierzętami bezdomnymi  oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
     Stargard Szczeciński w 2013 roku
10.Podjęcie uchwały w sprawie zwołania zebrania wiejskiego   
11.Ocena funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb  
      mieszkańców  gminy 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 
12.Ocena funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów 
     sportowych na terenie gminy 
     Stanowisko Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
13.Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat
     profilaktyki realizowanej na terenie gminy 
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
14.Analiza wydatków na płace, nagrody, szkolenia i delegacje służbowe Biblioteki Publicznej 
     Gminy Stargard Szczeciński z siedzibą w Klępinie 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
15.Analiza i ocena przeprowadzonych przetargów w 2012 roku 
     Opinia Komisji Rewizyjnej   
16.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym
17.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym
18.Odpowiedzi na interpelacje radnych
19.Wolne wnioski i zapytania
20.Sprawy różne
21.Ustalenie terminu następnej sesji
22.Zamknięcie obrad  sesji
Ad. 1
Jak wyżej.
Ad.2
Brak interpelacji.
Ad.3
Podjęcie  uchwały Nr XXVIII/249/13 w sprawie uchylenia uchwały  Rady Gminy Stargard
Szczeciński 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania,  15 głosami  "za",
"przeciw" 0 i głosy "wstrzymujące się" 0 - podjęła uchwałę  Nr  XXVIII/249/13, która stanowi
załącznik nr 3 do protokołu.
Ad.4
Podjęcie  uchwały Nr XXVIII/250/13 w sprawie uchylenia uchwały  Rady Gminy Stargard
Szczeciński 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania,  15 głosami  "za",
"przeciw" 0 i głosy "wstrzymujące się" 0 - podjęła uchwałę  Nr  XXVIII/250/13, która stanowi
załącznik nr 4 do protokołu.
Ad. 5
Podjęcie uchwały Nr XXVIII/251/13 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/183/12 Rady Gminy
Stargard Szczeciński z dnia 26 października 2012 roku
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania,  15 głosami  "za",
"przeciw" 0 i głosy "wstrzymujące się" 0 - podjęła uchwałę Nr  XXVIII/251/13, która stanowi
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załącznik nr 5 do protokołu.
Ad.6
Podjęcie uchwały Nr XXVIII/252/13 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryfy dla
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania,  15 głosami  "za",
"przeciw" 0 i głosy "wstrzymujące się" 0 - podjęła uchwałę  Nr  XXVIII/252/13, która stanowi
załącznik nr 6 do protokołu.
Ad.7
Podjęcie uchwały Nr XXVIII/253/13 w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania,  15 głosami  "za",
"przeciw" 0 i głosy "wstrzymujące się" 0 - podjęła uchwałę  Nr  XXVIII/253/13, która stanowi
załącznik nr 7 do protokołu.
Ad.8
Podjęcie uchwały Nr XXVIII/254/13 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia
międzygminnego
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania,  15 głosami  "za",
"przeciw" 0 i głosy "wstrzymujące się" 0 - podjęła uchwałę  Nr  XXVIII/254/13, która stanowi
załącznik nr 8 do protokołu.
Ad. 9
Podjęcie uchwały Nr XXVIII/255/13 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej przyjęcia progra-
mu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie
Gminy Stargard Szczeciński w 2013 roku
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania,  15 głosami  "za",
"przeciw" 0 i głosy "wstrzymujące się" 0 - podjęła uchwałę  Nr  XXVIII/255/13, która stanowi
załącznik nr 9 do protokołu.
Ad.10
Podjęcie uchwały Nr XXVIII/256/13 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały.
Rada Gminy w obecności  15 radnych obecnych na sali  podczas głosowania,  15 głosami  "za",
"przeciw" 0 i głosy "wstrzymujące się" 0 - podjęła uchwałę  Nr  XXVIII/256/13, która stanowi
załącznik nr 10 do protokołu.
Ad.11
Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Mienia  Komunalnego  i  Budżetu  Hubert  Lis  przedstawił
opinię komisji do tematu odnośnie funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem
potrzeb mieszkańców gminy, a mianowicie:
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu przeanalizowała informację dotyczącą  funk-
cjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb mieszkańców gminy i infor-
mację przyjęła.
Radni uwag i pytań do w/w tematu nie zgłosili.
Ad.12
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił stanowisko
komisji do tematu odnośnie funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, przedszkoli
oraz klubów sportowych na terenie gminy, a mianowicie:
Komisja  Socjano-Porządkowa i  Oświaty  na  posiedzeniu przeanalizowała informację  dotyczącą
funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów sportowych na
terenie gminy.
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Komisja przedstawioną informację przyjęła
Przewodniczący komisji dodał,że podczas dyskusji członkowie komisji zwrócili uwagę,że często w
rozgrywkach klubowych w skład  drużyn wchodzą zawodnicy spoza terenu gminy i dlatego 
komisja chciałaby zapoznać się z protokołami, na podstawie których oceniła by skład drużyny .
Wójt Gminy odpowiedział ,że po każdym meczu sporządzany jest protokół przez sędziego i o takie
protokoły gmina wystąpi . 
Ad. 13
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił opinię ko-
misji do  informacji Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat profi-
laktyki realizowanej na terenie gminy, w brzmieniu jak niżej:
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty po   przeanalizowaniu informacji Gminnej     Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat profilaktyki realizowanej na terenie gminy w
roku 2012 – informację przyjęła .
Radny Bogdan Chaładus zabierając głos m.in. powiedział,  że informacja zawiera to co dokładnie
wykonuje  Komisja Alkoholowa jakie podejmuje działania i to,że większość środków uzyskanych
przez  gminę  m.in.  z  tytułu  rocznych  opłat  za  korzystanie  z  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów
alkoholowych  wykorzystywanych  jest  na  działania  profilaktyczne  jak  np.   akcje dla dzieci i
młodzieży i zajęcia socjoterapeutyczne. Podkreślił, że osoba, która poddaje się leczeniu zgodnie z
ustawą nie może być do tego zmuszana,a musi dobrowolnie wyrazić zgodę i poddać się  terapii.
Radny dodał, że jedna osoba na 60 wychodzi pozytywnie z nałogu.
Innym dotkliwym, równie ważnym problemem ludzi młodych, o którym wspomniał radny Bogdan
Chaładus jest sprawa narkotyków.
Ponadto  radny  Bogdan  Chaładus  kończąc  swoją  wypowiedź   pochwalił  działania  nowego
dzielnicowego( w osobie  kobiety), która bardzo dobrze sprawuje swoją funkcję.
Ad.14
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do tematu
analiza wydatków na płace, nagrody, szkolenia i delegacje służbowe Biblioteki Publicznej Gminy
Stargard Szczeciński z siedzibą w Klępinie, a mianowicie:
Komisja  Rewizyjna  na  posiedzeniu dokonała  analizy  wydatków  na  płace,  nagrody,  szkolenia
i delegacje służbowe Biblioteki Publicznej Gminy  Stargard Szczeciński z siedzibą w Klępinie.
Komisja przedstawioną informację przyjęła. 
W trakcie dyskusji zwrócono uwagę czy nie powinna być jedna biblioteka w szkole z wydłużonymi
godzinami pracy, radny Jarosław Kornet powiedział,że w Sownie czynna jest biblioteka szkolna, a
w godzinach popołudniowych jest czynna filia biblioteki publicznej i takim sposobem jest ciągłość
w godzinach otwarcia, przewodniczący rady powiedział o konieczności  rozszerzeniu działania bi-
blioteki publicznej, nawiązując do  pustych świetlic.
Radny Bogdan Chałdus wrócił do sprawy udziału innych osób w rozgrywkach klubowych tj. spoza
terenu gminy, aby zaoszczędzone  środki  przeznaczyć np. na aktywizację świetlic . 
Radna Agnieszka Lenda odnosząc się do tego tematu powiedziała m.in. że liczy się chęć grania na-
wet przy składzie połowy obcych zawodników, iż jest to temat bardzo delikatny, któremu należy się
przyjrzeć .  
Ad.15
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Agnieszka Lenda przedstawiła opinię komisji do tematu
analiza i ocena przeprowadzonych przetargów w 2012 roku, w brzmieniu jak niżej:
Komisja Rewizyjna na posiedzeniu dokonała analizy i oceny przeprowadzonych przetargów w
2012 roku.
Komisja przedstawioną informację przyjęła. 
Przewodnicząca komisji dodała,że istotną sprawą w tej informacji jest wybór oferty i głównym kry-
terium wyboru wykonawcy  jest najniższa cena . 
Radni uwag i pytań nie zgłosili . 
Ad.16
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Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz przedstawił informację na temat działalności od ostatniej se-
sji, a mianowicie:
I Zarządzeniem Nr 56/13 z dnia 29 marca 2013 r. dokonano zmiany w budżecie gminy na 2013 r.
oraz w układzie wykonawczym poprzez:
Zmniejszenie i zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę 17.883 zł
Zmiany wydatków budżetowych dotyczyły:
1. Zadań własnych gminy o kwotę 17.703 zł w tym:
- w dziale 758 - Różne rozliczenia zmniejszono wydatki o kwotę 2.100 zł,
- w dziale 851 - Ochrona zdrowia zwiększono wydatki o kwotę 1.600 zł,
- w dziale 854 - Edukacyjna opieka wychowawcza, zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 660
zł
- w dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, zmniejszono i zwiększono wydatki
o kwotę 6.000 zł,
- w dziale 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, zmniejszono wydatki o kwotę 7.943 zł
i zwiększono o kwotę 8.443 zł,
- w dziale 926 - Kultura fizyczna zmniejszono i zwiększono wydatki o kwotę 1.000 zł.
2. W zadaniach zleconych, w dziale 750- Administracja publiczna zmniejszono i zwiększono wy-
datki o kwotę 180 zł.
W Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa:
1. W dniu 04.04.2013 r. zawarto umowę notarialną  Rep. A Nr 2294/2013 stanowiącą umowę sprze-
daży nieruchomości zabudowanej budynkiem byłej sali gimnastycznej, położonej w obrębie Grabo-
wo, oznaczonej numerem działki 148/4 o pow. 0,04 ha. Cena sprzedaży ustalona została na kwotę
21 500,00 zł. 
2. Zgodnie z art. 7 ustawy z dnia 11 kwietnia 2003 r. o kształtowaniu ustroju rolnego poświadczono
11 oświadczeń  o łącznej powierzchni użytków rolnych wchodzących w skład gospodarstwa, 12
oświadczeń  o osobistym prowadzeniu gospodarstwa rolnego oraz  2 oświadczenia o posiadaniu
praktycznych kwalifikacji rolniczych.
3. Wydano 4 zaświadczenia o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, położonych na tere-
nie gminy w obrębach: Golina, Skalin, Strachocin i Żarowo.
4.  Po uzupełnieniu wniosku o wymagane dokumenty geodezyjne podjęto z urzędu postępowania
dotyczące zatwierdzenia projektu podziału nieruchomości oznaczonych jako:
- działka nr 52/1, położona w obrębie Strachocin,
- działki nr 2/3, 2/9 i 2/10, położone w obrębie Grabowo,
- działki nr 274/1 i 274/3, położone w obrębie Żarowo,
- działka nr 199/10, położona w obrębie Żarowo,
- działka nr 314/2, położona w obrębie Witkowo,
- działka nr 294/2, położona w obrębie Witkowo,
- działki nr 83/4 i 85, położone w obrębie Koszewo.
5. W miesiącu marzec 2013 r., ogółem wydano 172 decyzje przyznające producentom rolnym zwrot
podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej.
6. Wezwano inwestora do złożenia wyjaśnień w treści karty informacyjnej przedsięwzięcia (dot. po-
stępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia
pn.:  "Wymianie 18 wiat - pawilonów hodowlanych na istniejącej fermie norek na działce numer
85/4, obręb Strumiany, gmina Stargard Szczeciński".
7. Wystąpiono do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Szczecinie oraz do Państwowe-
go Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Stargardzie Szczecińskim o ponowne przeanalizowanie
sprawy, celem wydania opinii co do potrzeby przeprowadzenia oceny oddziaływania przedsięwzię-
cia na środowisko, a w przypadku stwierdzenia takiej potrzeby określenia zakresu raportu o oddzia-
ływaniu przedsięwzięcia na środowisko dla przedsięwzięcia pn.: "Wymianie 18 wiat - pawilonów
hodowlanych na istniejącej fermie norek na działce numer 85/4, obręb Strumiany, gmina Stargard
Szczeciński".
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8. W związku ze złożonymi deklaracjami mieszkańców dot. przystąpienia do programu usunięcia
azbestu i wyrobów zawierających azbest, przeprowadzono kontrole nieruchomości, położonych na
terenie gminy Stargard Szczeciński, w tym zakresie.
9. Wydano 6 decyzji ustalających opłatę adiacencką  z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w
związku z jej podziałem ( obręb Grzędzice ).
10. Wydano 19 zezwoleń na usunięcie drzew.
11. Wystąpiono z wnioskiem do Starosty Stargardzkiego o wydanie zezwolenia na usunięcie drzew
z działek będących własnością gminy Stargard Szczeciński w miejscowościach: Grzędzice, Małko-
cin, Warchlino, Strachocin, Lubowo, Żarowo.
12. Dwukrotnie interweniowano w sprawie utrzymywania w złych warunkach zwierząt w miejsco-
wościach Grzędzice i Sowno.
W Referacie Gospodarki Komunalnej i Inwestycji:
Zadania wykonane:
1)Opracowano  dokumentację projektową placu zabaw  przy szkole w Grzędzicach.
2)Zakupiono drzwi wejściowe  do świetlicy  w Kiczarowie, w celu wymiany dotychczasowych, 
       które  uległy uszkodzeniu. 
3)Wykonano roboty naprawcze w obiektach gminnych:

- świetlica w Grabowie – naprawiono nawierzchnię  chodnika z polbruku, naprawiono uszkodzone
miejsca elewacji i cokołu, 
- świetlica w Grzędzice  - naprawa pokrycia dachowego i instalacji odgromowej oraz wymiana 
uszkodzonych płytek na podeście wejściowym. 

4) Wykonano remont dróg gminnych wewnętrznych w miejscowościach Lipnik (ul. Sadowa) oraz 
Grzędzice (ul. Spacerowa) o nawierzchni żużlowej poprzez wyrównanie i  utwardzenie. 
5) Wykonano remont drogi gminnej wewnętrznej (ul. Topolowa, Podleśna) w miejscowości 
Grzędzice o nawierzchni gruntowej poprzez wyrównanie i  utwardzenie. 
6)Wykonano remont drogi gminnej wewnętrznej (droga nr geod. 765) w miejscowości Witkowo 
Pierwsze o nawierzchni asfaltowej poprzez wypełnienie wybojów, wyrównanie i  utwardzenie. 
7)Dokonano transportu  żużla zgodnie ze zgłoszonym zapotrzebowaniem na remonty dróg 
wewnętrznych, wykonywanych we własnym zakresie przez mieszkańców miejscowości Warchlino, 
Siwkowo (75 ton), Pęzino (25 ton), Strachocin (75 ton), Skalin (50 T), Małkocin (50 T), Wierzchląd
(100 ton) na placu składowym pozostało (50 ton).
Ponadto:
1. Wydano  zgodę  oraz  decyzję  na  zajęcie  pasów  drogowych  dróg  wewnętrznych i dróg 

gminnych,  a  także  na   umieszczenie  urządzeń   infrastruktury  technicznej  w pasach 
      drogowych dróg wewnętrznych i dróg gminnych.
2. Wyrażono zgodę na lokalizację w pasach drogowych dróg wewnętrznych i gminnych:
− przyłączy wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 5 szt.
− odcinków sieci wodociągowych, kanalizacyjnych, energetycznych, gazowych – 2  szt.

− zjazdów na tereny działek budowlanych – 3 szt.
3. Przeprowadzono odbiory zajmowanego pasa drogowego dróg wewnętrznych i dróg gminnych –

11 szt.
Postępowania przetargowe:

1. Prowadzenie postępowania w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia  publicznego pn.:
„Remont  świetlicy  w  Sownie”.  Postępowanie  jest  w  fazie badania  ofert.  W postępowaniu
złożono osiem ofert cena najtańszej oferty 118 433,82 zł cena oferty najdroższej  168 966,04 zł.

2. Zakończono postępowania w trybie przetargu nieograniczonego zamówienia  publicznego pn
pn.:  „Wykonywanie  usług  polegających  na  organizacji  i prowadzeniu  biura  wraz z
zatrudnieniem  pracowników  biurowych  i  opracowywaniem  dokumentów  związanych z
czynnościami   wykonywanymi   przez  funkcjonariuszy   straży  gminnej  w   związku  ze
stwierdzonymi  wykroczeniami   na  drogach   publicznych  w  gminie  Stargard  Szczeciński”.
Postępowanie unieważniono – brak ofert.
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3. Prowadzenie  postępowanie  w  trybie  bezprzetargowym  wyboru  wykonawcy  obsługi

inwestorskiej  zadania inwestycyjnego p.n.  „Remont świetlicy w Sownie”. Postępowanie jest
w fazie zaproszenia do składania ofert.

4. Prowadzenie  postępowanie  w  trybie  bezprzetargowym  wyboru  wykonawcy  usługi
p.n.  „Opracowanie opinii  technicznej  aktualnego stanu technicznego mostu w miejscowości
Witkowo Drugie”. Postępowanie jest w fazie zaproszenia do składania ofert.

W Referacie Planowania Przestrzennego:
4. Wydano:
− 16 decyzji  o  warunkach zabudowy i  zagospodarowania  terenu,   w tym na rzecz gminy dla

inwestycji polegającej na budowie zespołu garaży w Krąpielu, 
− 7 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, w tym na rzecz gminy – miasto

Stargard szczeciński dla inwestycji polegającej na budowie drogi łączącej ulicę Spokojną w
 Stargardzie szczecińskim z istniejącą drogą w Golczewie,  

− 2 decyzje w sprawie przeniesienia decyzji o warunkach zabudowy,    
− 12 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu

zagospodarowania  przestrzennego  lub  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania
przestrzennego gminy, 

− 12 postanowień w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału nieruchomości
z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego lub przepisami odrębnymi, 

− 11 wypisów i wyrysów z miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,

− 14  zaświadczeń  o  przeznaczeniu  terenów  w  miejscowym  planie  zagospodarowania
przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gminy,

− 3 informacje o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego
oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy,

− 7 zawiadomień o ustaleniu numerów porządkowych dla budynków mieszkalnych.
Ponadto  Wójt  poinformował,  że  brał  udział  w  niżej  wymienionych  spotkaniach

i uroczystościach:
03.04.2013 - Szczecin - Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia Szczecińskiego Obszaru 
                     Metropolitalnego
10.04.2013 - Msza Św. w intencji ofiar Smoleńska
11.04.2013 - Walne zebranie akcjonariuszy funduszu poręczeń kredytowych
12.04.2013 - Konferencja nt. funkcjonowania spółek wodnych
Radny Jarosław Kornet poruszył temat fermy norek w Strumianach i powiedział,że powinna być
szersza informacja publiczna odnośnie ilości norek, oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko i
zapytał na jakiej podstawie zwiększono stado.
Zastępca Wójta Jerzy Makowski wyjaśnił ,że w pierwszej karcie informacyjnej było 4100 szt  ma-
tek i obsada 20 tys szt norek, natomiast w karcie informacyjnej nowego inwestora jest 10 tys matek 
i 50 tys sztuk w cyklu rocznym i dlatego wezwano inwestora do złożenia wyjaśnień w treści karty 
informacyjnej  dotyczącej ilości jak również wystąpiono do Regionalnego Dyrektora Ochrony Śro-
dowiska w Szczecinie i Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Stargardzie Szcze-
cińskim o ponowne przeanalizowanie sprawy , celem wydania opinii co do oceny oddziaływania 
przedsięwzięcia na środowisko – na takim etapie dodał wójt jest ta sprawa . 
Radny Jarosław Kornet zapytał, kto może wydać decyzję o zwiększeniu stada .
Zastępca Wójta odpowiedział, że nie było takiej decyzji, bo nie było wniosku .
Radny Jarosław Kornet -  powiedział  jaki był zapis w studium  i dodał,że odczucie mieszkańców 
jest takie,że nikt się z nimi nie liczy .
Zastępca Wójta odpowiedział,że  mieszkańcy jako strona  są informowani o każdym postępowaniu. 
Ad.17
Przewodniczący rady składając informację nt. działalności  od ostatniej sesji poinformował,że wraz 
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z Wójtem uczestniczył w zjeździe Delegatów Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomera-
nia w Szczecinie,  a następnie odczytał trzy pisma Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie
oraz zaproszenie do uczestnictwa w Zjeździe Przewodniczących Rad Województwa Zachodniopo-
morskiego  w Trzęsaczu i tutaj przewodniczący wyraził zgodę na uczestnictwo w zjeździe . 
Kolejno przewodniczący rady poinformował, że do biura rady wpłynęły następujące dokumenty : 
- sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Stargard Szczeciński za 2012 rok ,
- sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za 2012
  rok,
- informacja o stanie mienia komunalnego
i jak powiedział przewodniczący, każdy z radnych otrzyma po sesji w/w dokumenty celem zapozna-
nia się, a  rada rozpatrzy je  na sesji czerwcowej .
Radni uwag i pytań do informacji przewodniczącego nie zgłosili . 
Ad.18
Brak interpelacji . 
Ad.19
Brak.
Ad.20
Radny Jarosław Kornet powiedział o tym o czym informował na posiedzeniu komisji,  a mianowi-
cie  o dostarczeniu harmonogramu naprawy dróg , o remoncie dróg m.in. Poczernin, Lubowo o ko-
nieczności  zgłaszania  naprawy   dróg  powiatowych   (  w  kierunku  Goleniowa,  przy  szkole
Małkocin ) i o zaorywanych pasach drogowych.
Wójt Gminy – odpowiedział,że harmonogram radni otrzymają  i drogi zostaną zgłoszone do Zarzą-
du Dróg Powiatowych .
Radny Jarosław Kornet – dodatkowo jeszcze  powiedział o złym wykonaniu usługi polegającej na
podcięcia gałęzi na drodze powiatowej  Lubowo -Poczernin, że gałęzie zostały wyrywkowo wycięte
i dlatego należy to sprawdzić .
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal powiedział o dwóch sprawach jedna dotyczyła dzia-
łalności zakładu gumowego w Tychowie, a druga dotyczyła wycięcia przy drzewach odrostów   na
drodze Krąpiel – Trzebiatów .
Zastępca Wójta Jerzy Makowski  odpowiedział,  że w sprawie zakładu gumowego w Tychowie to
decyzja środowiskowa jest pozytywna .
Radny Mateusz Jarosz m.in. zapytał, czy wpłynęło pismo od rady sołeckiej Trzebiatowa w sprawie
środków na chodnik, bo jak wiadomo radnemu to nie chcą tego chodnik .
Wójt Gminy wyjaśniając m.in. odpowiedział, że pismo wpłynęło i dalej zaznaczył, iż zostanie wy-
konane tyle chodnika na ile starczy środków i tutaj wójt przypomniał o tym, że  rada powiatu też
ma coś do powiedzenia i przeznaczyła na ten cel środki jak również gmina znalazła swoje środki .
Rada Sołecka miała wskazać lokalizację budowy tego chodnika powiedział wójt    i po rozmowach
wspólnie  zdecydowano, że prace będą wykonywane,  a tym samym Rada Sołecka wycofała się  z
intencji  zawartych w złożonym piśmie .
Radny Tomasz Nowicki powiedział m,in. o następujących sprawach :
- remont drogi powiatowej Sowno-Strumiany,
- naprawa wjazdu do Lubowa ,
- sprawa zwierząt gospodarskich mieszkańca Sowna, które chodząc bez dozoru po całej wsi m.in.
dokonały  zniszczenia pomników na cmentarzu, a obecnie są zamknięte .
Radny Daniel Lesner – zapytał czy jest  możliwość dostania szlaki  na plac koło remizy w Grzędzi-
cach i poruszył sprawę gazu .
Wójt Gminy – odnosząc się do sprawy gazu powiedział m.in. ,że gmina może pomóc w inwestycji ,
ale głównie  prowadzona  jest inwestycja na własny koszt przez zakłady gazownicze, było pierwsze
spotkanie w Grzędzicach i Żarowie i wójt dokładnie powiadomi na jaki etapie są prace związane z
gazem po dokładnym zasięgnięciu informacji .
Radny Mateusz Jarosz – poinformował o pustym budynku   po osobie zmarłej 5 lat temu w 
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Strachocinie.
Radny Tomasz Nowicki – powiedział o wyrównaniu drogi w Sownie i druga sprawa  zgłoszona
przez radnego  dotyczyła rozbiórki  budynku w Rogowie i Żarowo 50 .
Wójt Gminy odpowiedział ,że droga zostanie ujęta w harmonogramie dróg do remontu, a odnośnie
budynku w Rogowie to  nieruchomość ta wraz z budynkiem do rozbiórki została wycenione i prze-
znaczona jest do sprzedaży, a następnie wójt  wyjaśnił  sprawę budynku w Żarowie 50 gdzie zawa-
liła się ściana szczytowa w części gospodarczej budynku, a mieszkającej w tym budynku rodzinie
zaproponowano lokal po byłej bibliotece w Klępinie, ale rodzina odmówiła twierdząc, że nie będą
się z Żarowa wyprowadzać  i uważają,że  ściana się nie zawali . 
Pani Wiesława Kuśnierz w imieniu Komitetów Protestacyjnych Małkocina i Grabowa   podzięko-
wała za to,że rada zajęła się przedłożonym przez Komitety  wójtowi projektem uchwały w sprawie
stanowienia o kierunkach działania Wójta Gminy i dodała,że będą uczestniczyć w dalszych pracach
nad tym projektem uchwały . 
Zabierając dalej głos Pani Wiesława Kuśnierz przypomniała m.in. jak wygląda procedura odnośnie
sytuowania farm wiatrowych i to ,że na dzień dzisiejszy firma  usiłuje postawić farmy wiatrowe na
podstawie decyzji o warunkach zabudowy i po uzyskaniu  wymaganych pozytywnych opinii  wój-
towie nie mają podstawy do negatywnych decyzji i stąd projekt uchwały dodała Pani Kuśnierz, bo
jeżeli zostanie przyjęta ta minimalna odległość, to wszystko będzie jasne.
Przewodniczący rady zabierając głos  m.in. powiedział,że  radni znają procedury i zaproponowali
dalszą dyskusją nad tym projektem uchwały .Dodatkowo przewodniczący dodał,że mieszka w po-
bliżu farmy wiatrowej i bardziej  odczuwalny jest hałas  z drogi nr 10 z uwagi na duży ruch. 
Radny Jarosław Kornet – powiedział,że uważa osobiście aby na odcinku drogi od ulicy Podleśnej –
Stargard za górką w kierunku Żarowa,  gdzie jest obecnie  ograniczenie prędkości  do  50 km po-
winno być  70 km, przedłożyć tą sprawę zarządowi dróg .  
Na zakończenie sesji wywiązała się dyskusja na temat zaistniałego konfliktu wśród mieszkańców
miejscowości Małkocin i Grabowo związanego z  lokalizację  budowy farm wiatrowych o którym
mówił radny Bogdan Chaładus, a odpowiedzi udzieliła Pani Wiesława Kuśnierz,która m.in. powie-
działa,że ktoś obcy nie będzie decydował, kto gdzie będzie budował dom i dodała,że na tym tle po-
wstał   konflikt .
Ad.21
Przewodniczący  Rady  Gminy  podał  termin  zwołania  XXIX  sesji  Rady Gminy  oraz  terminy
posiedzeń poszczególnych komisji i tak:
- XXIX sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński dnia 24 maja 2013 r. godz. 900

- komisja gospodarki mienia komunalnego i budżetu dnia 20 maja 2013 r. godz. 830

- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 21 maja 2013 r. godz. 830

- komisja rewizyjna dnia 22 maja 2013 r. godz. 800 
Ad.22
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Edward  Kosmal
podziękował wszystkim za udział i o godz 1110 zamknął obrady XXVIII sesji Rady Gminy Stargard
Szczeciński .

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy
Z. Stoczkowska Edward Kosmal
Data sporządzenia: Data podpisania:
2013.04.26 2013. .....................................


